
Zápis z jednání VV 15.5.2024 ve Svitavách 

 

Přítomni: Soural Jan, Bílek Jiří, Vacek Miroslav, Buchta Luboš, Uher Pavel, Švichká Irena, 

Havel Ivan, Šimon Jaroslav, Karásková Martina 

Omluveni: Říha Pavel, Bidmon Jan, Flídrová Hana, Kozlovský František, Šplíchal Luboš 

Hosté: Bc. Neubauerová Irena, Lopaur Jiří 

 

Program: 

 

1. Schválení programu jednání, hostů, ustanovení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

2. Příprava okresního kola hry PLAMEN a PS 

3. Informace z vyšších orgánů SH ČMS a jiných úřadů 

4. Informace o hospodaření OSH za první čtvrtletí 2024 

5. Informace o areálu ve Vítějevsi 

6. Nominace členů VV na výročí sborů 

7. Schválení vyznamenání 

8. Diskuse, různé 

9. Závěr 

Ad1) Program je schválen, host rovněž, zapisovatelka Martina Karásková, ověřovatelé Bílek 

Jiří, Buchta Luboš 

Ad2) OORM je ve spojení s SDH Trstěnice a probíhá příprava soutěže, překážky si navezou 

sami. Na PS má starosta domluvený kontejner od obce Slatina, převoz je domluven s HZS. Je 

třeba zajistit ostrahu stanů, které doveze logistika. Rovněž bude třeba zajistit ostrahu stanů ve 

Svitavách, kde proběhne kr. kolo hry PLAMEN. 

Ad3) V dubnu proběhlo shromáždění starostů okresních sdružení v Přibyslavi, kde byl schválen 

doplněk k stejnokrojovému předpisu a návrh nových stanov se dává k diskusi celé členské 

základně. Případné připomínky a podněty se musí posílat pouze emailem na stanovy@dh.cz. 

Starosta Soural na shromáždění vystoupil s příspěvkem o „degradaci“ vyznamenání. Také 

připomněl, že do řad zasloužilých hasičů přibyla Hana Flídrová a Josef Bidmon. Rozvinula se 

diskuse o úrazech na soutěžích a následných žalobách na odškodnění. Je třeba dávat si pozor 

na požívané prostředky a nářadí. 

Ad4) Za omluveného Luboše Šplíchala vystoupila členka OKRR Irena Neubauerová. 

Informovala, že první čtvrtletí nebyly uplatňovány žádné výdaje kromě běžného provozu. Byl 

vytvořen nový účet u Fio banky a současně zřízen spořící účet. Tím by se mělo dosáhnout 

výnosů z uložených peněz a zbavit se tak poplatků u KB.  

Ad5) Dnešního dne byl starosta na jednání s projektantem v obci Vítějeves. Tam doplňovali 

jednotlivé body a případně i umístění lodních kontejnerů na které by měl přispět Pak. Projekt 

by měl zajistit i 400m ovál a místnost pro zázemí soutěže. 



Ad6) Proběhlo rozdělení zástupců výkonného výboru na jednotlivé oslavy, které jsou VV 

známy. 

Ad7) Vyznamenání byla schválena, byla vznesena kritika na pracovnici krajského sdružení. 

Vyznamenání z KSH chodí s chybami, nebo přijde vyznamenání z jiného okresu a nebo 

nepostoupí do SH ČMS do Prahy. Pracovnice to odůvodňuje stěhováním a rozvodem. 

Ad8) Byla vznesena kritika, že se v soutěži POODM nedostala informace o umístění výhercům 

soutěže. Je třeba zjistit, kde se informace „zadrhla“ a proč nedošla k umístěným soutěžícím. 

Také přišla kritika z KSH na cenu nájmu stadionu ve Svitavách na kr. soutěž PLAMEN. Toto bylo 

zapříčiněno tím, že zapůjčení stadionu domlouval Josef Bidmon se starostou města, ale 

nájemní smlouvu psal ředitel Sportesu pan Olšán, který ji poslal Janu Souralovi. Takže jeden 

nevěděl, co má domluveno ten druhý. Příště je třeba aby celou věc řešil pouze jeden.  

Jiří Bílek navrhl vytvoření šablony postupu při úrazu na stránky OSH. Navrhl zamyslet se nad 

výletem pro zasloužilé a dříve narozené hasiče. V diskusi padl návrh na návštěvu muzea Tatry. 

Miroslav Vacek informoval o rozpadu několika jednotek. To je problém nejenom v našem 

okrese. Je problém začleňovat nové členy do jednotek.  

Pavel Uher informoval o společné soutěži okrsků Borová a Polička. Vznesl dotaz jaká je 

spolupráce rady ligy s OSH. Starosta odpověděl, že podmínky zůstávají stejné jak v loňském 

roce a letos dojde k navýšení příspěvku od OSH. Jen je třeba aby pořadatelé dodrželi tyto 

podmínky. Kvalifikace v Sádku a 60ky v Pomezí proběhli bez problémů a hladce. 

Starosta kritizoval posun soutěží a akcí oproti původním termínům a tím vytváření chaosu 

v kalendářích krajských a okresních sdružení. Navíc rozdělením soutěží se zvýšil počet akcí. 

Irena Švichká informovala o úrazu na okrskové soutěži a postupujících družstvech na okresní 

kolo PS. 

Ivan Havel se ptal na propozice okresní soutěže, kdy budou. Starosta odpověděl, že nejpozději 

do dvou dnů by měli být zveřejněny. Dále se ptal na zajištění krajské soutěže ve Svitavách. 

Technickou četu dodá OORR. Strava je pro ně zajištěná i na pátek. Ještě je potřeba zajistit 

školení na stroje FOX lll, které nechce dělat OSH ÚO. Je třeba dodržet OZ a ne si vybírat co kdo 

bude dělat. Opět připomněl nepřehlednost stránek OSH – je to v řešení.  

Starosta připomněl, že je třeba počkat s návrhem podmínek soutěží (OZ) vždy až do 

konečného schválení pořadatelem a zveřejnit je až potom. Dále informoval, že min. 7 okrsků 

nepostaví družstvo žen. Dal do diskuse možnost účasti jiných družstev žen, než vítězů. Toto 

nebylo schváleno.  

Na závěr starosta poděkoval všem za účast a jednání ukončil. 
 

Zapsala  Martina Karásková 

 

Ověřil   Jiří Bílek  ………………………………………. 

 

 

   Luboš Buchta  ……………………………………….. 

 

Starosta OSH  Jan Soural  ……………………………………….. 


